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REFERAT 
 

Mødedato: 27.05.2010 

Mødetidspunkt: Kl. 10.00 - 15.00 

Mødested: Dansk Told & Skatteforbund, Hjalmar Brantings Plads 8 

Deltagere: Tina Iversen (formand), Kim Jensen, Helle Jacobsen, Irene Larsen, 
Anette Prüsse Jensen, Rune Pedersen, Søren Jacobsen, Kim 
Møllmann Connie Mortensen 

Gæster: Hans Henrik Fløe fra Center for sikkerhed og miljø 

Afbud: Peter Hansen 

Referent: Connie Mortensen 
 
 
Referat: 
 

1. Velkomst 

Tina Iversen bød velkommen til Hans Henrik Fløe og oplyste om AM-udvalgets 
igangværende arbejde. 

  

2. Orientering om sikkerhedsorganisationen ved Hans Henrik Fløe (kl. 10.30 – 
13.00): 
 

 Den nye sikkerhedsorganisations opbygning. 
 

 De lokale sikkerhedsgruppers opgaver. 
 

 De to koordinerende sikkerhedsgruppers opgaver. 
 

 HSI´s opgaver. 
 

 Samarbejde og relationer mellem HSI, HSU og HSU-AM. 
 

Ansvaret og tovholder for det psykiske og det fysiske arbejdsmiljø. 

Nye regler om arbejdsmiljøuddannelsen mv. 

Dansk Told & Skatteforbund 
Arbejdsmiljøudvalget 
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Hans Henrik Fløe gennemgik sikkerhedsorganisationens opbygning og fortalte om 
forskellige områder, hvor der er igangværende områder som Sikkerhedsorg. er 
involveret i. 

Hans Henrik sender link til de viste plancher til AM-udvalget via Søren Jacobsen til vores 
videre brug.  

Hans Henrik oplyste, at han har været ude i Regionale Samarbejdsudvalg for at fortælle 
om sikkerhedsorg.  

SKATs sikkerhedsorg. er ikke skruet sammen som mange andre steder. 

Center for sikkerhed og miljø afdelingen består af 9 medarbejdere. 

SKAT er fordelt på 80 lokaliteter med fra under 25 til over 501 medarbejdere. Der er 
hjertestarter på alle lokaliteter med mere end 25 medarbejdere, og alle hjertestartere er 
tilmeldt hjertestarter.dk  

Der er en sikkerhedsgruppe for hver driftsområde, hver sikkerhedsgruppe dækker flere 
driftsområder.  Der er på nuværende tidspunkt 9 sikkerhedsgrupper i SKAT. 

Fysisk og Psykisk arbejdsmiljø er en del af HSI. Vedrørende det psykiske arbejdsmiljø 
sker en koordinering med HSU-AM, da det overordnet ligger under HSU. 

Det fysiske arbejdsmiljø ligger under HSI - der har 7 + 6 medlemmer. Formand er Kim 
Saastamoinen-Jakobsen fra SAC 

Sikkerhedsorg. skal evalueres i løbet af efteråret 2010. 

Sikkerhedsproblemer løses som udgangspunkt altid lokalt via sikkerhedsrepræsentanten, 
som kan gå videre med problemet højere op i sikkerhedsorg. Der skal selvfølgelig ske en 
koordinering, hvis emnet skal drøftes i HSI.  

Det vil på et tidspunkt blive muligt at se oversigt over sikkerhedsrepræsentanter og 
sikkerhedsgrupper via forsiden på Intranettet, så man ikke skal igennem en masse "klik" 
i SAC-selvhjælp. 

AM-udvalget foreslog Hans Henrik Fløe, at sikkerhedsorg. inddrager/orienterer 
tillidsrepræsentanterne meget mere og at man bruger hinanden bedre. Bl.a. kunne TR 
være med til at ændre en stemning om at der ikke sker noget fra SAC når man har 
indmeldt et problem. Det er vigtigt at TR er informeret om at der rent faktisk sker noget. 
Hans Henrik er meget enig i at det vil være en god idé at samarbejde med lokal TR. 

 

3. Hvordan kommer vi videre med de prioriterede fokusområder – stress, 
sikkerhedsrepræsentanter, kredsbestyrelsesmøder (samarbejde med Annette 
Olesen og Peter Joensen)? 

AM-udvalget mødes til et 2-dages arbejdsmøde, hvor vi vil arbejde videre med de 3 
fokusområder. Mødet er fastsat til den 7.-8. juni 2010 i Svendborg. 
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4. Forberedelse til HSU-AM møde den 31. maj 2010 

Dagsorden til HSU-AM-mødet: 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. "Hvad sker der på arbejdsmiljø?" 

3. "Hvad sker der på ligestilling?" - herunder status på arbejdet med Charter for flere 
kvinder i ledelse 

4. "Hvad sker der på mangfoldighed?" (modtaget oversigt over Statens måltal og 
Skatteministeriets målopfyldelse på området) 

5. Orientering fra HSI 

6. Orientering om arbejdet med den kommende APV og Trivselsmåling 

AM-udvalget efterlyser opfølgning og tilbagemeldinger til RSU og medarbejderne(fra 
afdelingsleder eller sikkerhedssekretæren i SAC) på APV og handleplaner.... 

Hvor langt er man med de enkeltstående flytninger og de lovpligtige APV efter 
flytningerne?  

7. Evt. 

 

5. Ok 2011 Kim Møllmann samler op på udvalgets forslag som sendes inden den 
26. maj til Kim. 

Vi har modtaget to konkrete bud på forslag til OK 2011 som videresendes til 
hovedbestyrelsens behandling. 

 

6. Eventuelt 

Intet under evt. 
 


